
2023D23544 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft een 
aantal vragen voorgelegd aan de bewindspersponen van het Ministerie 
van Volksgezondheid, Welzijn en Sport over de Wijziging van de 
begrotingsstaten van het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport (XVI) voor het jaar 2023 (wijziging samenhangende met 
de Voorjaarsnota) (Kamerstuk 36 350 XVI). 

De voorzitter van de commissie, 
Smals 

De adjunct-griffier van de commissie, 
Heller 
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Nr Vraag 

1 Kunt u aangeven vanuit welke post de uitvoering van de Nationale Kankeragenda 
bekostigd gaat worden en om welk bedrag dit gaat? 

2 Kunt u aangeven hoe u van plan bent om te gaan met door de Gezondheidsraad 
volgtijdelijk afgegeven adviezen om nieuwe vaccinatieprogramma’s te implementeren 
en hiervoor passende budgettaire voorzieningen op te nemen, om te voorkomen dat 
besluitvorming onnodig wordt doorgeschoven wegens gebrek aan budget, zoals de 
vertraging die optrad bij besluitvorming voor rotavirusvaccinatie via het Rijksvaccinatie-
programma (RVP) en het nog altijd lopende traject van de uitvoering van het advies 
voor gordelroosvaccinatie? 

3 Kunt u aangeven wat de planning is voor de aangenomen motie-Den Haan (Kamerstuk 
32 793, nr. 675) die de regering verzoekt te verkennen of er een oplossing gevonden kan 
worden in de begrotingssystematiek, zodat financiering sneller beschikbaar is voor 
nieuwe vaccins na een positief advies van de Gezondheidsraad? 

4 Wanneer wordt uiterlijk aangevangen met het zetten van de gordelroosvaccinatie bij 
ouderen van zestig jaar, conform de motie-Van Otterloo/Sazias, die al meer dan drie jaar 
geleden is ingediend en met algemene stemmen is aangenomen? Hoeveel tijd (in jaren) 
bent u van plan te nemen om alle mensen ouder dan zestig jaar de mogelijkheid tot 
vaccinatie aan te bieden? Hoeveel is daarvoor begroot en hoe bent u tot deze bedragen 
gekomen? 

5 Waar en wanneer worden de mutaties rondom de inkomensafhankelijke eigen bijdrage 
in de Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo) 2015 zichtbaar? 

6 In hoeverre is de indexatie van het abonnementstarief Wmo per 1 januari 2024 al 
verwerkt? 

7 Welke berekeningen liggen er ten grondslag aan de ombuiging door de inkomensafhan-
kelijke eigen bijdrage Wmo in te voeren? 

8 Wat is precies het effect van de herinvoering van de eigen bijdrage Wmo op de 
stapeling van de eigen bijdrage voor mensen met een beperking? 

9 Hoe hoog wordt de eigen bijdrage in de Wmo voor mensen met een beperking, per 
inkomensgroep? 

10 Moet een meevaller in de zorgpremie worden gecompenseerd met een verhoging van 
de Arbeidsongeschiktheidsfonds (Aof) en eerste schijf, of kan dat ook via andere 
lastenverzwaringen? 

11 Hoeveel hoger wordt de premie in de eerste schijf precies door gecompenseerde 
lastenverzwaring? 

12 Hoeveel hoger wordt de bijdrage van werknemers aan de Aof door de gecompenseerde 
lastenverzwaring? 

13 Ten koste van welke uitgaven gaan de prijsbestellingen? Kunnen de effecten schema-
tisch per post worden weergegeven? 

14 Wat is de reden dat de onderbenutting op vaccinaties niet wordt besteed aan vaccina-
ties waarvoor wel een positief gezondheidsraadadvies ligt, maar (nog) geen budget? 

15 Kunt u toelichten welke gevolgen er zitten aan de vertraging van de financiering 
Kickstart medicatieoverdracht en daarmee het programma VIPP? 

16 Kunt u aangeven hoeveel middelen zijn toegekend aan de PrEP-pilot? En kan worden 
aangegeven waar deze middelen kunnen worden teruggevonden in de begroting? 

17 Kan de onderuitputting op de uitgaven van € 81 miljoen verder worden uitgesplitst? 
18 Hoe is er uitvoering gegeven aan motie-Prast (Kamerstuk 36 200-XVI, L) die vraagt om 

voor zorgverleners met Long-COVID een bedrag in de begroting op te nemen van € 150 
miljoen, met als dekking het gereserveerde gedrag voor de coronatoegangsbewijzen? 

19 Kunt u voor de afgelopen vijf jaar aangeven hoeveel mensen recht hebben gehad op 
zorgtoeslag, maar hiervan geen gebruik hebben gemaakt? 

20 Is overwogen om de uitgaven onder beleidsartikel 1 (volksgezondheid) als investerin-
gen te betitelen, met de gedachte dat deze uitgaven worden terugverdiend op andere 
beleidsartikelen? 

21 Is er in 2024, of in de periode daarna, geld gereserveerd om toegang tot PrEP in de 
toekomst te borgen? Zo ja, hoeveel? 

22 Kunt u toelichten waardoor er een mutatie ontstaat bij de post «Seksuele gezondheid»? 
23 Is het juist dat er geen middelen zijn toegevoegd aan bevordering van seksuele 

gezondheid? 
24 Kunt u de mutaties onder Medische ethiek (tabel 4) toelichten? Kan worden aangegeven 

welke redenen ten grondslag liggen aan het verhogen van middelen aan abortusklinie-
ken (met € 467.000) en waarom er onder subsidies een verlaging van middelen is van 
€ 113.000? Kan worden toegelicht welke subsidies worden verlaagd? 

25 Welke additionele opdrachten heeft het RIVM gekregen voor het programma Volksge-
zondheid en zorg? 

26 Wordt de € 8,9 miljoen ingezet om het advies van de Gezondheidsraad Evaluatie 
Schema Rijksvaccinatieprogramma op te volgen? Zo ja, welke onderdelen van dit 
advies heeft u precies op het oog en waarom? 

27 Gaat u (een deel van) die € 8,9 miljoen inzetten om de door de Gezondheidsraad 
voorspelde zorgongelijkheid aan te pakken? En zo ja, hoe? 

28 Waarom wordt er onderuitputting verwacht op het gebied van bevolkingsonderzoeken? 
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29 Hoe wordt gewogen welke adviezen van de Gezondheidsraad wél en welke niet worden 
opgenomen in een (suppletoire) begroting? 

30 Hoeveel vaccinaties tegen COVID-19 worden er nu maandelijks nog gezet? En om welke 
leeftijdsgroepen gaat het dan? 

31 Welke argumenten heeft het veld aangegeven voor het gebrek aan belangstelling voor 
(het openen van een vierde loket) voor de SOW-regeling? 

32 Was er al geld gereserveerd voor het post-COVID-expertisecentrum in 2022? Zo ja, 
hoeveel geld was er toen beschikbaar? 

33 Hoe zal het gereserveerde bedrag voor het expertisecentrum post-COVID besteed 
worden? Kunt u dit verder toelichten? 

34 Zijn de effecten van de afschaffing van het abonnementstarief voor mensen met een 
levenslange levensbrede beperking doorgerekend? En zo ja, wat is hiervan het effect 
voor deze mensen? En zo nee, kan dat alsnog doorgerekend worden? 

35 Wat is de onderbouwing van de stijging in inkomende middelen uit de eigen bijdrage 
Wet langdurige zorg (Wlz)? 

36 Met hoeveel aanvragen wordt rekening gehouden voor regeling zorgmedewerkers 
post-COVID? 

37 Kunt een nadere duiding geven van het genoemde onderzoek naar gezondheidsver-
schillen? Kunnen de onderzoeksvoorstellen gedeeld worden? 

38 Welke instanties ontvangen het geld dat vrij wordt gemaakt voor het slavernijverleden? 
Hoe worden de doelmatigheid en doeltreffendheid van dit geld gemeten en 
beoordeeld? 

39 Vanuit welk potje worden de vrijgemaakte gelden voor het slavernijverleden gedekt? 
Hoe is men tot de som van € 60 miljoen incidenteel en € 2,3 miljoen structureel 
gekomen? Waar zal dit geld precies aan worden besteed? Zijn er op andere posten 
bezuinigd om deze gelden vrij te maken? 

40 Hoe wordt er bij de besteding van de gelden onder het opleidingsakkoord wijkverple-
ging getoetst hoeveel opleidingsplaatsen er additioneel worden gecreëerd en gevuld 
ten opzichte van een situatie waarin deze gelden hier niet voor zouden worden 
vrijgemaakt? 

41 Hoeveel geld zou er in totaal nodig zijn om de regeling zorgmedewerkers post-COVID 
volledig te laten voldoen aan de eisen van de FNV over de reikwijdte en de hoogte van 
het bedrag? 

42 Hoeveel geld zou er in totaal nodig zijn om het bedrag van de regeling zorgmedewer-
kers post-COVID op te hogen van € 15.000 naar € 22.839? 

43 Welke (wetenschappelijke) onderzoeken zijn onderliggend aan de «nog altijd doorwer-
kende gevolgen van het slavernijverleden» als het gaat om volksgezondheid, welzijn en 
zorg? 

44 In hoeverre zijn (wetenschappelijke) onderzoeken gebruikt die onderscheid kunnen 
maken tussen sociaaleconomische gezondheidsverschillen en gezondheidsverschillen 
met als oorzaak «het slavernijverleden»? 

45 Hoe verhoudt zich het begrote bedrag van € 60 miljoen als bijdrage slavernijverleden 
tot de begrote kosten ter bestrijding van sociaaleconomische gezondheidsverschillen? 

46 Hoeveel geld zou er nodig zijn een backpayregeling voor weduwen in te stellen, 
uitgaande van 15 augustus 2015 als peildatum? 

47 Hoe bevordert u het aantrekken van eigen personeel, zodat niet een groot beroep 
gedaan hoeft te worden op het aantrekken van externen? 

48 Hoe verhoudt het zich dat de ramingsbijstelling van de Wlz voor 2025 en volgende jaren 
een deel van de dekking betreft voor de compensatie aan gemeenten voor de hoger 
dan geraamde aanzuigende werking voor het abonnementstarief, tot de voorgenomen 
maatregel om het abonnementstarief af te schaffen en om te vormen tot een inkomens-
afhankelijke bijdrage? 

49 Kunt u het bedrag van € 50 miljoen voor paramedische herstelzorg COVID voor 
post-COVID-patiënten verder onderbouwen? Hoeveel patiënten kunnen hiermee 
geholpen worden? 

50 Wat betekent het dat het besparingsverlies dat ontstaat bij de maatregel modernisering 
Geneesmiddelenvergoedingssysteem (GVS) in 2023 gedekt zal worden uit het 
overschot van de loon- en prijsontwikkeling genees- en hulpmiddelen voor 2024 en 
latere jaren? 

51 Hoe wordt het besparingsverlies bij de maatregel sturing op doelmatigheid via de 
tarieven in 2024 opgevangen? 

52 Wanneer wordt de duiding en het advies omtrent de effectiviteit van paramedische 
herstelzorg van het Zorginstituut verwacht? 

53 Kunt u toelichten wat wordt bedoeld met het dekken van het besparingsverlies van 
€ 140 miljoen in 2023 uit het overschot van de loon- en prijsontwikkeling genees- en 
hulpmiddelen? Welke gevolgen heeft dit? 

54 Kunt u concretiseren wat het betekent dat voor uitvoering van de Wmo middelen 
beschikbaar zijn?
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